
7. ÇİM KAYAĞI DÜNYA ŞAMPİYONASININ ARDINDAN

7. Çim Kayağı Dünya Şampiyonası yarışma
ları 5-8 Eylül 1991 tarihleri arasında DSj 

Demirtaş Barajı Çim Kayağı Tesislerinde DSİ 
I. Bölge Müdürü Sayın Erdem Saker'in Orga
nizasyon komitei başkanlığında Başarı ile ger
çekleştirilmiştir.

20-27 Mayıs 1990 tarihleri arasında İs- 
viçrenin Montreux kentinde yapılan FİS'in 
37. büyük kongresinde İtalyan ve Türkiyenin 
talip olduğu 1991 çim kayağı Dünya Şampi
yonasının organizasyonunu Türkiyeye ver
mişti.

İkibinli Yıllarda olimpiyat'a talip oldu
ğumuz ve "Yaparmıyız-Yapamazmıyız?" Tar
tışmalarının yapıldığı bu günlerde, dirayetli 
ve bilinçli ellerde gerçekleşen bu mükem
mel organizasyon kafalardaki bir çok soru
nun da cevabını vermiş görünmektedir.
1985 yılında sadece bir fikir halinde iken 
1991 yılında dünya şampiyonasını kendi tesis
lerini de yaparak gerçekleştirebilen bir DSİ 
ve Onun Başındaki I. Bölge Müdürü Sayın 
Saker böyle bir mini olimpiyadı gerçekleştire
bildiğine göre, Ülke Olimpiyatlara rahatlıkla 
talip olabilir diye düşünebiİiriz.

Şüphesiz organizasyon bir ekip mese
lesidir. Ancak bu gün ülkemizde en küçüğün
den en büyüğüne başarılı organizasyonlar 
işin en başındaki kişinin dirayetine ve yöne
tim gücüne bağlı kalmaktadır. Tanıtımıyla, se
yirci sayısıyla ve zamanlamasıyla gerçek bir 
organizasyon örneği vererek Dünya Çim Ka
yağı camiasını şaşırtıp bizleri mutlu eden bu 
değerli ekibin "Spor ve organizasyon" yakla
şımlarını, organizasyon komitesinin başkanı 
sayın Saker'in kendi konuşmasından aktara
lım. Kendisi ile Çamlıca DSİ Spor tesislerin
de yaptığımız röportajı hem beden eğitimi 
öğretmenlerimizin hem de spor yöneticileri
mizin kulaklarını "çınlatarak" sunmak istiyo
ruz.

SPOR BİLİM (S.B.): Türkiye Beden Eğitimi 
Öğretmenleri Gençlik ve Spor Kulübü 

Derneği olarak Yönetim kurulumuz, Türk 
Sporuna, gerek kulüp bazında gerekse Ulus
lar arası organizasyon örneğindeki katkıları
nızdan dolayı sizleri kutlamayı kararlaştırdı. 
Spor Eğitimi ni meslek olarak seçmiş olanla

ra hizmet vermek üzere yayınlamakta oldu
ğumuz SPOR BİLİM dergimizde bu nedenle 
çalışmalarınıza yer vermek istiyoruz.

ERDEM SAKER (E.S.): "Çok memnun 
olurum. Bu dergiye şubelerimizin de abone 
olmasını arzu ederim."

S.B.: Sayın Saker Türk Sporuna Ama
törlükten de öte büyük katkınız oldu. Bu kat
kınız nezaman ve nasıl başladı?".

E. SAKER: "Belki ters zıt cevap olacak 
ama benim spora olan tutkum yaşantımda 
spor yapamamamdır. Şöyle; ilkokulu bitirdi
ğim zaman Bursa Erkek lisesinin orta kısmı
na leyli olarak girdim... İlk beden eğitimi der
sine girdiğim zaman öğretmen bizi sıraya 
soktu. Ve kasayı karşımıza koydu... Birimizi 
seçip atlamasını söyledi. Ona tarif etmişti, o 
da gelip atladı. Sonra sıra bana geldi. Ben gel
dim Pat.! dedim kasaya çarpıp kaldım. Ben 
yediyıl lisede okudum ama o kasadan atlaya- 
madım. Başka spor da yapamadım... Yüzme
yi ancak ümiversite I. sınıfta Şile'de tapograf- 
ya kampında arkadaşlarım bana boğarcasına 
öğrettiler..."

?! donradan DSİ'ye girdim. 1961 yılında ku- 
3 ru lm u ş  bu spor kulübünün yöneticiği- 

ne geldim. 1971 yılından beri de başkanlığını 
yürütmekteyim. Bu kulübe geldiğimde sade
ce futbol vardı. Çalışmalarımızda evvela fut
bolu tasfiye ettim."

"Ben pekçok şeyi yaşayarak öğrenmiş
tim. İlkokuldan başlayarak çocuğa, farkına 
varmadan pek çok şeyin öğreti lebiIceğini ve 
başarılı olunabileceğine inanıyorum. İşte bu 
felsefe ile ben , kulübe yeni bir sistem ve 
ruh getirme arayışı içine girdim. Mesela bir 
başka Örnek; Lise II. sınıftayım. Bir beden eği
timi dersinde futbol oynatıyorlar, öğretmen 
beni oyuna sokmadı. (Ama ben çok çalışkan 
olduğum için bana lütfen 5 not vermişti. İfti
hara geçmemi önlememek için bütün lise 
hayatımda bu nedenle 5 aldım.) Arkadaşlar, 
sen de oyna... dediler. Ben de bir şeyler yapı
yordum. Ozamanlarda kapalı Spor Salonu ol
madığı için rahmetli hocamız yağmurlu gün
lerde sınıfta çeşitli konuların teorisini anlatır
dı. Mesela bir derste kayak hakkında bilgi 
vermişti ben 45 yaşımda kayak öğrenirken li



se yıllarında hocamın anlattığı teorik bilgileri 
hemen hatırlamıştım. İşte yine bir gün hoca
mız futbolda firikik nasıl atılır diye işin teorisi
ni anlatmıştı. Oyun başladığında arkadaşlar 
benim firikik atmamı istediler. Ben de bütün 
heyecanıma rağmen hocanın derste anlattık
larını kafamda toparlayıp firikik attım ve top 
90 dan içeri girerken hoca gördü ve., bu firi- 
kiği kim attı.? diye sordu. Erdem attı dediler. 
İnanmadı.. Olmas böyle şey..! dedi. İşte bu 
olaylara tepkidir benim çalışmalarım. Bu 
cümleler bu hareketler insanın hayatını kö
künden sarsacak şeylerdir. Benim için hakika
ten böyle oldu. 45 yaşımda kayak, 55 yaşım
da tenis öğrenmeye başladım. İşte bizim ku
lüpte anlatmaya çalıştığım, kuracağımız sis
temde sporu yeni başlayanlara oyun niteliğin
de bir takım ortam içinde vücudunu ve ru
hunu spora hazırlamak, ve ondan sonra bu
nun üstüne bina etme olayıdır."

S .BİLİM: "Gerek Bursa DSİ Nilüfer Spor ör
neğinde gerekse 7. Dünya Çim Kayağı 

Şampiyonası organizasyonunda sizi başarıya 
götüren iki önemli yardımı nasıl sağladınız? 
Bunlardan biri;

Bilimsel ve Teknik yardımlar, İkincisi 
ise organizasyon ve yönetim yardımları. Bun
ları nasıl sağlıyabiliyorsunuz?

E. SAKER: Bir kere mesleğim olan 
mühendisliğin verdiği proje yönetimini ya
pan bir insan olarak olaylara bir bakış açım 
vardır. Biz daima, bunun doğrusu nerdedir 
diye araştıran insanlarız. Bu araştırma ile 
dostlar kayesinde SAyın prof.Dr. Necati Ak- 
gün ile tanıştım. Akgün ve Ekibinde bulunan 
Emin Ergen hocamız, Çetin hocamız, Caner 
hocamız., bunlar kış aylarında bize gelerek 
benim yönetim kurulum dahil, antrenörle
rim teknisyenlerim,., bizi evvela eğittiler. Se
minerler yaptılar. Spor eğitiminin ana pren
siplerini bize evvela sabrı öğrettiler. Doğru 
başla doğru metotla yürü. Ağır ağır... Bastığın 
her basamakta evvela dur. Basamağın sağ
lam olduğunu gör, oraya yerleş ve ikinci adı
mı at. İşte bu sistem üzerine kurduk her şe
yimizi..."

f ry ö n e t im e  gelince, biz bu gün büyük ku-
1 lüplerimizin en büyük hastalığı yönetim 

bozukluğudur, bizim yönetim kadrolarımız 
ana felsefeyi araştırarak tartışarak ortaya ko

yar ama yugulamayı tamamen erbabına bıra
kan bir kuruldur. Bizim kendi işimizde de 
böyledir. Kulüpte de bir antrenörün işine yö
netim kurulu olarak karışmayız. Biz şuna ka
rışırız; Antrenör kendini yeniliyor mu?, her 
türlü seminere gidiyor mu?, her yeniliğe 
açıkmı?. Bu gün spor çok büyük bir bilim. 
Benim hayatımdaki olay bu gün biomekanik 
olarak çözülmüş hoca bunu bilse atlamak 
nekadar kolay olacakmış.. Dolayısıyle bize bi
limsel olarak spor biliminin ana noktalarını bi
zim anlayacağımız şekilde anlatan, öğreten 
ekip necati hocamızın ekibidir. Onların bize 
destekleri hala devam eder. Ve biz kalkar on
lara gideriz.."

"İkinci şey biz bir devlet kuruluşuyuz. 
Bizim şöyle bir felsefemiz var; Devlet klü- 
bünde bizim bir kamu görevimiz var Bu gün 
dünyada ülkeler spor yapan fertlerinin çoklu
ğu ile ilerlemişliklerini, çağdaşlıklarını göste
rirler. O halde biz de devlet olarak spor ya
panların adedini arttırma yönünde birtakım 
çalışmalar yapmalıyız."

"Bu gün amatörce yapılan sporlarda 
bir nevi profesyonellik vardır. Ama bizim çatı
mız altında bulunan sporcuların ki bunlar 
3000 dolayında ve 650 si lisanslıdır, hiç biri
ne kesinlikle bir kuruş vermeyiz. Ama icabın
da o sporcuya bir veya iki milyon masraf ya
parız. Yurt dışına yollarız. Yurt dışından antre
nör getiririz. İşte bu yönetim tarzımızda ken
di mesleğimizdeki proje yönetimini uygulaya
rak getirdik. Görevleri ayırdık. Yönetim kuru
lu teknik işlerle uğraşmaz. Yönetim kurulu fi- 
nans kaynağı yaratır, araştırmaları teşvik 
eder, çeşitli ortamlarla temas kurar. Mesala 
Necati hoca ve ekibi sporcuların kondisyon 
testlerinin yapılması işini oturtmuştur. Şimdi 
ekipmanım da vardır. Japonyadan aletlerimi 
getirmişimdir ve benim arkadaşlarım çocuk
ların gelişmelerini birtakım testlerle uygula
malar yaparak gelişmelerini birtakım testler
le uygulamalar yaparak gelişmelerini kontrol 
edebiliyorlar. Hoca da bunları bilgisayardan 
kontrol edebiliyor.



KİM

ERDEM SAKER
İnşaat Yüksek Mühendisi, Kamu Üst düzey yöneticisi Spor K. Başkanı, 1 ocak 
1936 gemlik doğumlu. Evli. İ.T.Ü. İnşaat fakültesi mezunu 1959-62 Proje mühen
disi 1964-68 proje inşaat Baş Mühendisi, 1968-71 Bölge Müdür Yardımcısı, 
1971-Bursa I. Bölge Müdürii-DSİ Halen DSİ Nilüfer Spor Kulübü Başkanı. 1967 
ABD Soil Concervation ve Erosion Control Bureatı of Reclemation kursu sertifika
sı sahibi. İnşaat Müh. Odası Üyesi.

KİMDİR?

DSİ NİLÜFERSPOR DEMİRTAŞ BARAJI 
ÇİM KAVAĞI TESİSLERİ

DSİ Demirtaş Barajı Çim Kayâğı pistlerinden bir görünüm!

DSİ Niliiferspor çim kayağı tesisleri Bur
sa Demirtaş mevkiinde kumlan Demir
taş Baraj gölü kıyısında kuruldu.
1989 yılında Dünya şampiyonası stan- 
dartlanna uygunluğu tescil edildi. 
DSİ'nin ilk çim kayağı çalışmalan 1958 
yılında Keleş Kocayayla'da başladı.
DSİ Nilüferspor Demirtaş Barajı çimka- 
yağı Süper Büyük Slalom (SUPER-G) ve 
büyük slalom pistinin start noktası 296 
m. yanşın bittiği Finiş noktası ise 190 
metredir. Start ve finiş noktalan arasın
daki yükseklik farkı 106 metredir. Pis
tin uzunluğu ise 550 metredir. Slalom

oist uzunluğu 550 m. Start yüksekliği 
.30, finiş yüksekliği ise 190 metre, 
start finiş farkı 90 metredir.

Organisasyonda yanşmalar sırasında 2 
güvenlik ekibi şefi (Trafik), 20 DSİ Gü
venlik elemanı, Pisk Korumasında 23 
çevre korumasıda 23 olmak üzere 46 
jandarma, ve trafik güvenliği için 10 
DSİ elemanı olmak üzere 78 güvenlik 
elemanı görev almıştır.

Yanşmalan büyük bir halk topluluğu izledi.
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Finişe yaklaşan bir sporcu (Hızı saatte 
98 Km. kadar yaklaşabilmektedir.)

Açılış konuşmasında Erdem SAKER

7. Dünya çim kayağı Şampiyonasında 
Ödüllerini alan Bayan Çim Kayağı Spor- 
culan (Türkiye Bayanlarda katılmadı.) 
Bayanlar Slalom Ödiil Töreni: 1. Alman
ya 1. İtalya 3-4. Almanya 5-6. Avustur
ya
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S. BİLİM: "7. Çim Kayağı Dünya Şampiyonasını olağan üstü bir başarı ile sonuçlandırdınız. Eli
mizde basın bülteniniz var ancak olayı bir de sizden dinlemek ve okuycularımıza sizin sözle
rinizle aktarmak isteriz."

E. SAKER: "Çeşitli vesilelerle de yaptığın açıklamalarda olduğu gibi çim kayağı orijinal olarak 
kayak sporu ile uğraşanların yaz aylarında da çalışmalarını sürdürebilmeleri arayışı içinde or
taya çıkmış bir spor dalıdır. Çok gerilere giderek yüz yıldır bu konuda çalışılmış fakat son yir- 
mibeş yıldır son şeklini alabilmiştir."

"Her spor dalı, sonucunda bir müsabaka ile süslenir ve bu sayede gelişir. Çim kayakçıları ön
ce birlik oluşturmuşlar sonra Federasyonları kurmuşlar. Sonra da T985 te Uluslararası kayak 
federasyonu içinde yer almışlar. Bizim çim kayağına katılmamız tamamen bir tesadüf eseri
dir. Nilüfer Spor olarak Macar kayak federasyonu ile bir tanışmamız oldu o da 1985 yılında 
her yıl yapılan çocuk kupasında Macar Milli takımının bizim tesislerde misafir edilmesi sonu
cunda genel segreterleri ile tanıştım. Akşamları oturduk konuştuk. Giderlerken bizim tesisle
rimizi gezdirdim. Genel segreter çok memnun kaldı. Bizi kendi tesislerini görmeye davet etti
ler. Bizimle diğer spor branşlarımızda da (tenis, kayak, sportif oyunlar) yakın bir diyalog içine 
girelim dediler. Bu davet üzerine 4 günlüğüne Macaristana gittik. İşte orada bir mahalli çim 
Kayağı yarışmasını bize gösterdiler. Biz de kayakçılarımıza okul ve işdışında ancak yılda 22 
gün eğitim vaptırabiliyorduk. Bunların bir kısmı da yarışma ile geçer. Yani süre çok Kısıtlıdır. 
Yaz aylarında da bu konuda hiç bir şey yapılamıyordu. Baktık ki bu olay alp kayağının aynı. 
Onlar bize antrenör yolladılar ikiyıl bizim kayacılarımıza küçük çocuklarımıza çim Kayağı öğ
rettiler. Avrupadan kayaklar getirdik. Bunu Keleş, Kacayayla tabii çayırlarında yaptık. O arada 
biz Bursaya yakın nerede yapabiliriz arayışı içinde Macer antrenörün de önerisi ile bu gün 
yaptığımız Demirtaş Barajımızı bulduk ve o yönü geliştirirken Uluslar arası Kayak federasyo
nu 1988 de İstanbul kongresi oldu. Ev sahibi biziz ve dünyanın her yanından 100 delege gel
di. Dünyanın en büyük kongrelerinden biri Kayak ailesi çok büyük bir aile. Burada çim Kayak
çıları beni duymuşlar. Ve beni yakaladılar. "Sen böyle bir olay yaratmışsın, Macar Kayak Fe- 
dersayonu Başkanı bize anlattı. Sen bizimle çalışır, komitemize girermisin" dediler. "Biz çok 
başlangıçtayız size bir şey sunamam dedim." Onlar "Olsun sonra gelişirsiniz" dediler. Ben de 
"Olur uygun görüyorsanız girerim dedim." Ve o kongrede ben komiteye seçildim, ilk komite 
toplantısı Avusturyada bir Dünya gençlik şampiyonasında idi. Oraya gittim. Orada her kes yıl
lık programlarında neler yaptıklarını anlatıyordu. Bana siz ne düşünüyorsunuz dediklerinde 
"Ben şu anda sadece tesis yapmaya çocuklarımıza, Antrenörlerimize çim kayağını tanıtmaya 
çalışıyorum Yalnız size şöyle bir teklif yapabilirim, bizim misafir hane imkanlarımız var. Türki- 
yeyi de tanımış olursunuz. Gelin sonbanar toplantısını Bursa'da yapın, Bursa ucuz bir şehir 
tam pansiyon 20 Mark'dan. rahat edersiniz" dedim. Çok memnun oldular alkışladılar. Bu ara
da GençlİK Spor Genel Müdürlüğüne konuyu ilettik onlar "misafirhanede olmaz beş yıldızlı 
bir otelde misafir ederiz gelecek görevlileri" dediler. Bursaya geldiler. Bizim şu andaki tesisi
miz inşa halinde idi. Tesisi gezdiler enini boyunu, yükseklik farklarını ölçtüler; şurasını uzata
bilir misiniz?" dediler. "Orman'dan izin alabiliriz"dedim. Toplantıda "Biz size Dünya Şampiyo
nası vermek istiyoruz" dediler. Biz de Genel Müdürlüğün fikrini ve izini istedik. Ve resmen 
aday olduk. İtalya da 1991'e adaydı. 1990 da İsviçrede yapılan kongrede bizim adaylığımız ka
bul edildi. Bu olayın Türkiyeye alınışı büyük faydalar demeti getirdiği inancındayım. Şöyledik 
Bugün dünya şampiyonalarında uygulanan kurallar ne ise olimpiyatlarda da yanı organizas
yon kuralları uygulanmaktadır. Çok az katılım olabilir ancak olimpiyatlara giden yol dünya 
şampiyonalarından geçer. Bu gün çim kayağı organizasyonunu belli bir sempati yolu ile aldık 
ama çim kayağında Dizimle beraber aday olan bir İtalya vardı. Onların adaylığı reddedildi. Ve 
İtalya büyük çıngar çıkardı. Bu yüzden komitedeki temsilcisini geri çekti. Nihayet 1993 şampi
yonasının İtalya'da yapılmasına karar verildi. Bu gün çim kayağının popülaritesi pek fazla ol
madığından belki pek zor değildi ama alındıktan sonra yapılan organizasyonunu bir Alp kayağı 
Dünya şampiyonasından hiç farkı yoktur. Ben bir kış olimpiyadı ve dünya şampiyonası izle
dim. Milli takımın sorumlu yöneticisi olarak gittim. Baktım, mademki Türkiye bir olimpiyada 
adaydır. Neyi yapıp neyi yapamayacağını ortaya koyması gerekir. Bizim kıyafetlerimiz mese
la, kalgari kış oyunlarının kıyafetlerinin küçük bir modelidir bizim kıyafetlerimiz 200 ü aşkın
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görevlinin kıyafetleri renk farkları ile aynı kıyafetler içindeydiler. T.R.T. yayın düzenimiz olimpi
yatlardaki ninin küçük bir modeli idi. Olimpiyatları da bunun on katına katlayın. Açılışından ka
panışına kadar saniyesi saniyesine konulan programa uyulmuştu. Mesela son kapanışta T.R.T. 
halk dansları iznikten hareket etmişti. Yol çok tıkalı olduğu halde 17.02. de yerini aldı, para
şütle bayraklar atıldı madalya töreni tam 17.30 da gerçekleşti. Madalya töreni tam olimpiyat
lardaki gibi aslına uygun olarak yapıldı. Hatta kuralları biz tam uygularken onlar bize ayak uy- 
duramadılar. Onlar son gün açılıştaki törenlere lacivert takımlarla gelmeleri gerekirken eşof
man ve tişörtlerle geldiler. Madalya takacak onlanlar, bakan olsun kim olursa olsun protokol 
müdürünün arkasından yürüyerek yerini alması gerekiyordu. Madalya töreninin bir prosedü
rü vardır o aynen uygulanır. Özetle şunu diyeceğim; olimpiyatlara adaylığımız konuşulmaya 
başlandığından buyana çeşitli ortamlarda siz de bulunuyorsunuz, seminerlere katılıyorsunuz, 
olimpiyat komitesi başkanımız büyük bir heyecanla yapılacağına inanmaktadır, yapar da, bazı
ları olmaz, başaramaz der, ama şu olayda biz kafamıza takılan soruya cevabı getirdik. Türkiye 
olimpiyat'ı yapar. Yeterki sistemli disiplinli çalışma olanağı sağlansın.
Bizim DuradaKİ başarımız D.S.İ nin zor şartlarda çalışma alışkanlığı ile olmuştur. Genelde sa
dece spor organizasyonundaki çalışma ile böyle bir başarı elde edilemezdi. Bunu her yerde 
iddia ederim. Biz DSİ olarak çok zor şartlarda zamana çok iyi ayak uydurarak çalışan bir eki
biz. Konumuz Spor organizasyonu değildir. Benim 200 tane çalışan arkadaşım vardı. Ama 
ben onları iki yıl eğitim. Ve geçen sene de deneme yarışı yaptırdım. Kayak ailesinde bir Dün
ya şampiyonası aldığımızda mutlaka bir sene evvel bir deneme yarışı yapmak gerekir. "Ben 
bu organizasyonu yaparım" diye ispat edeceksiniz. Kendinizi tartacaksınız eksiklerinizi göre
ceksiniz. Onlar sizi eleştireceKİer, bütün bunlar yerine gelmiştir. Geçen seneki denemeden 
sonra bir özeleştiri kitabı yaptık, bastık. O kitabı komite toplantısına götürdüm "biz şunları 
yaptık, şunları yapamadık" dedim onlar da tetkik ettiler ve "siz çim kayağının popülaritesini ko- 
ruyamadınız"dedıler. Çünkü takdimcimiz bir tek kızımızdı. Bu yıl oraya Halit Kıvanç'ı getirdik. 
TRT çok büyük bir ilgi ile olaya eğildi. Destek verdiler, onlarda tanıtmaya çok büyük önem 
verdiler. Bursada Altıparmak caddesini baştan başa süsledik. Bursalılara olayı saat saat duyur
duk. Mesela Pazar günü Bursaspor-Fenerbahçe maçı olmasına rağmen Demirtaş barajında 
25 bin kişi vardı. Bu Çim kayağı şampiyonasında olmayacak bir olaydı. Yarışma bittiğinde Tek
nik delegeye sordum: "Arkadaşımsın beraber çalıştık, lütfen raporunu çok net yaz, bir eksiği
miz varsa çekinmeden bildir" dedim. "Bir tek yanlışın oldu, ama bu büyük bir yanlış"deai. 
"Çünkü bizim başımızı belaya soktun! Bu güne kadar böyle büyük bir organizasyon yapama
dık bundan sonra da yapamıyacağız. Biz hiç bir dünya şampiyonasında 25 bin seyirci getire
medik ve getiremiyecegiz de."deai. Köylüsü kentlisiyle çıkını ile tam bir bir spor izleyicisi var
dı. Vali bey son gün durmadı, olaylar olabilir diye maça gitti. Çünkü orada kavgalar olabilece
ği beklenirken, bizde çoluğu çocuğu ninesi torunu ile her kesimden sakin bir izleme ortamı 
vardı. Olayı izliyor ve yaşıyorlardı.

S. BİLİM: Bu olayı izlemenin yanında sizden dinlemek çok daha zevkli idi. Sayın Saker. Ülke
mizde bu tür organizasyonlar büyük ölçüde işin başındaki kişilerin kişisel çabalırının gücüne 
bağlı kalıyor. Oturmuş bir organizasyon güvenirliğimiz yok. Eğer bu organisazyon feaerasyo- 
nularımızın yönetimine kalmış olsaydı aynı başarıyı gösterebilir miydik? Yoksa hep kişisel ça
baların başarılarına mı bağlı kalacağız? Bu konuda ne dersiniz?

B. SAKER: "Şöyle cevap verebilirim. Dünyada ekomomistlerin ülkelerin kalkınması için üç 
ana unsurdan bahsettiklerini belirtmem gerekir. Bunlar, Para, insan ve organizasyonu iyi yapı
yorsa ileridir. Organizasyon yapamıyorsa o toplumun ilerlemesi mümkün değildir. Bu olaylar 
da böyledir. Mesela, dün hesaplar çıktı. Ben bursada sanayici dostlarımdan arkadaşlarımdan 
197 milyon TL. para yardımı almışım. Bir okadar TRT reklam gelirleri var. (200 milyon TL) 
Devletin katkısı var, bu para bulunuyor, Önemli olan organizasyon. Bir iş yapılmaya karar ve
rildiği saniyeden itibaren başlıyor, biz karar verdiğimiz tarih olan 1 kasım 1989 da start aldık. 
Ve işe başladık. Adaylığımızı ilan ettik ve o gün ben arkadaşlarımla düğmeye bastık. Çünkü 
bu kesin. Eleştiri değil. Yoksa Gençlik Spor Genel Müdürlüğümüzün ç o k  iyi niyetli çabalarına 
rağmen böylesine bir organizasyona zaman ayırıp plan yapmalarının imkansızlığını bilerek yo
la çıktık. Kendi arkadaşlarımıza güvenerek yola çıktık. Nitekim yüzüne karşı da söyledim şim-
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di politikaya atılan değerli dostum sayın Tevfik Sarpkaya beyefendinin başkanlığında bir organi
zasyon toplantısı yapamadık. Bize siz ne yapıyorsunuz sorusunu kimse sormadı. Ama şunu 
yaptılar her seferinde arkamızı sıvazladılar. "Erdem"ciğim sen yaparsın dediler. En azından 
Kösteklemediler. Ne yapıyorsun? demeleri bizimde birtakım başka açılardan bize bakış açısı 
vermeleri lazımdı. Bir taraftan Milli Olimpiyat Komitesi yönetim kurulu bizi çağırması lazım
dı. Sinan Erdem bey çok değerli dostum ağabeyimdir, yüzüne karşı da söylerim. Onlar da ni
tekim önemli bir olayı son dikada, dış işleri bakanlığınca çözmeye çalıştığım bir olayın Milli 
Olimpiyat komitesi kanalı ile giderek çözüme gitseymişim böyle bir problemle karşılaşmıya- 
cağımı ve onların dış işleri bakanlığının tavrı başka olacakmış. Onun için olay iyi pilanlanmalı- 
dır. Biz bilgisayar programı ile organizasyonu takip ettik. Mesela bazen şu işte geciktiniz za
manını kaçırdınız diye mesajlar geliyordu. "Şu işte üç gün geciktiniz. Şu anda kritik noktaya gi
riyorsunuz gibi. Bu gün bir Kalgari olimpiyatları 6-8 yıl çalışılmış ve son altı ay tüm altmış bin 
gönüllü eğitilmiştir. Bunlar içinde belinde copu olan fahri polis ev hanımları otelde kapımızın 
önünde kapalı devre T.V ekranı ile sizi takip eden koruyucu emniyet görevlileri her köşedeki 
yol gösteren arabadaki şöforümüz, hepsi gönüllü olarak eğitilmiş o şehrin insanları idi.
Şimdi sayın Sinan Erdem'in en büyük amacı bir olimpiyat özel kanunu çıkarabilmektir. O lim 
piyatlar için sporcusuda, yöneticisi de halkı da herkes eğtilmelidir. İşte en büyük zorluk bura
dan geliyor.
Biz de bir yıl önce yaptığımız deneme yarışında bu işi başaramadık. Çok enteresandır, biz açı
lışı kapalı spor salonununda yaparken oraya bandoyu koyduğumuz halde kaldırımdan yürü
yen insanlar "burda ne var ne oluyor?" diye bakmadılar, içeri girmediler, biz açılışı kendi ken
dimize yapmak zorunda kaldık. Bu yıl böyle olmayacak dedik. Açılış yarışmaların yapılacağı 
yerde olacak dedik. TRT işbirliği ile büyük bir kamuoyu yaratacak şekilde, Devlet Halk Dans
ları topluluğunun katılımı ile yapılacak dedik ve hakikaten açılışta da 50 bin kişiden fazla bir 
seyirci kitlesi toplayabildik. Yabancı temsilciler kendi aralarında iddiaya girmişler çim kayağı 
seyretmeye ancak 5-6 yüz kişi gelir demişler. Hatta bu sayının üstünde gelecek her kişi için 
şu kadar avusturya şilini ödemek üzere bahse tutuşmuşlar...

S. BİLİM: Sayın Saker, Gerek 7. Dünya çim kayağı organizasyon örneğinizle, gerek Nilüfer 
Sporla başlattığımız "Temel Spor eğitimi yaklaşımınızla ve gerekse İstanbul'daki DSİ çamlıca 
Spor Kompleksinizle Türk sporu için vermiş olduğunuz onurlu mücadele için sizleri tebrik 
ediyor ve teşekkür ediyoruz. Aynı temel Spor eğitimi anlayışınızı Çamlıcada da göstereceği
mizden emin olarak derneğimizin bu hizmetlerinizde her zaman yanınızda ve yardıma hazır 
olduğunu belirtmek isteriz. Çok teşekkür ederiz.

E. SAKER, Ben Teşekkür ederim.
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